
Emlékeztető 
 

Az Egyesületi Elnökség 2007. június 6-án 14:00 órakor Budapesten a MEE 309. sz 
tárgyalójában megtartott nyilvános üléséről. 

 
Jelen voltak: Dervarics Attila, Kovács András, Schachinger Tamás, Tóth Péterné, 
Orlay Imre, Dr. Vajda István, Kovács László helyett Szedlacsek Ferenc, Kiss Kálmán, 
Szilágyi András, Rózsa Ferenc, Turi Gábor elnökségi tagok, továbbá Güntner Attila 
állandó meghívott. 
Kimentette magát: Balázs Péter, Rajnoha László, Nagy János, Bognár Alajos, Bartos 
Csaba, Horváth József, Pintér József, Rácz Géza.  
Dervarics Attila köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy az ülés 
határozatképes.  
Első napirendi pontként Kovács András adott tájékoztatást az előző EE üléseken 
elhatározottak helyzetéről: 

• Az Egyesületi Elnökség 2007. évi munkatervének módosítása elkészült. 
• A Villamos Gép-Készülék és Berendezés szakosztály javaslatai: bizottsági 

delegálási javaslatai a mai ülés „egyebek” napirendjében szerepelnek. 
• A Vándorgyűlés akkreditálása a Mérnök Kamara továbbképzési rendszerébe: 

Kun Gábor és Zarándi Pál tagozati elnök urakkal konzutálva kezdeményeztük 
az akkreditációt MMK illetékes bizottságánál. Várhatóan nem lesz 
ellenvetésük kérésünkkel szemben, de még nem tudjuk mennyi kredit pont jár 
a vándorgyűlésen való részvételért. Azok a rendezvények, ahol van 
számonkérés is több pontot érnek éppen úgy, mint szakmai előadás 
megtartása. A Vándorgyűlés résztvevői értesítést kapnak a kreditek 
igazolásának módjáról. 

• MTESZ tulajdonú épületek tervezett értékesítése, és MEE irodáinak 
elhelyezésével kapcsolatban az előterjesztés elkészült Schachinger Tamás 
által, melyet ma egy későbbi napirendi pontban fogunk tárgyalni. 

 
Második napirendi pontként Kovács András ismertette a 83. KKGY határozataiból 
adódó feladatokat. Elhangzott kiegészítések: 

• Gazdálkodásra vonatkozó szabályzás felülvizsgálata a GB belső munkaterve 
szerint halad és év végére befejeződik.  

• MEE honlap szerkezeti, tartalmi és arculat átalakítása megkezdődött. Cél az 
OET-re egy megújult honlap bemutatása..  

• Regisztrációs eljárás módosításából származó feladatok: A módosított 
Alapszabály szerint már nem lehet regisztrálni szakosztályokba, nem jogi 
személyiségű társaságokba, ezért meg kell jelölni azokat a területi 
szervezeteket, ahova lehet, illetve át lehet majd regisztrálni. Meg kell találni a 
megfelelő személyeket (elnök és titkár) aki maga köré gyűjti a szervezeti 
egységet. Orlay Imre véleménye szerint 2008 januárig kellene létrehozni 
ezeket a szervezeteket. Dervarics Attila véleménye szerint fel kell kérni egy 3 
fős munkabizottságot, hogy alkossanak egy koncepciót az ideális 
megoldásról. Azt a módszert kell választani, ami a legkisebb aktivitást jelenti 
átregisztrálás szempontjából. Kovács András kapott megbízást egy 3 fős 
munkabizottság felkérésére és a szeptemberi EE ülésre készítik el 
javaslatukat. 

 



Harmadik napirendi pontként Kovács András ismertette a 2007-es munkatervet az 
Egyesület belső szabályozásának aktualizálására. 

• Az SZMSZ felülvizsgálata és az új Alapszabálynak megfelelő módosítása. 
• Az egyesületi díjakra vonatkozó szabályozás felülvizsgálata. 
• A képviseleti és elnökségi ügyrend felülvizsgálata. 
• A Titkárság ügyrendjének felülvizsgálata. 

 
Negyedik napirendi pontként Schachinger Tamás ismertette a 2007. évi pénzügyi 
terv aktualizálásának állapotát. 

• A GB július 31-ét tűzte ki magának célul. Elkészült a standard 3 éves görgetett 
tervezés váza. A megújulási programhoz igazodva a négy cselekvési iránynak 
megfelelő követés terve is elkészült. A költség oldal követése még nem 
tisztázott. A könyvelő plusz költségek nélkül elvállalta a 4 cselekvési irány 
szeparált könyvelését.  Ma nem tudjuk pontosan, hogy mi a költség terve a 
megújulási programnak. A területi és üzemi szervezeteknek is felül kell 
vizsgálniuk megújulási programmal kapcsolatos költségeit (ha vannak). 
Schachinger Tamás kérte az elnökséget a költségterv meghatározására. 
Dervarics Attila véleménye szerint mindenképp kell aktualizálni a számokat a 
mai álláspont szerint. Az akciótervek a fontosak, ha azok megvannak, 
megvannak a cselekvési irányok költségei is. 

• Az elnökség megállapodott abban, hogy készíteni kell egy egységes 
táblázatot, amit az akció felelősök kitöltenek, és annak megfelelően bontják 
szét a számokat. Ezek után már átláthatóan lehet elkészíteni a módosított 
pénzügyi tervet, amely mutatni fogja a megújulási program haladását is. 

• Kovács András ismertette, hogy a tagnyilvántartási rendszer elkészítésére a 
BME lett felkérve, amelynek lesz egy, egyszeri bekerülési költsége.  

 
Ötödik napirendi pontként Schachinger Tamás javaslatot tett a MTESZ 
gazdálkodásából származó következmények kezelésére. 

• Ismertette a lehetséges verziókat az iroda elhelyezésével kapcsolatban.  
1. Fő utcai irodaház: bérleti költség megtakarítás. 
2. MTESZ-el közösen keresünk új ingatlant. KVI-s okok miatt a bérlés itt nem 

jöhet szóba. 
3. MEE önálló elhelyezése bérleti konstrukcióban gondolkodva. Kockázati 

kérdések: 
 A MTESZ pénzügyi helyzete (utóbbi időben pozitív de akár 

borulhat is), 
 Csupán a költözés kb. 6 mFt. 
 Az ingatlan piac változása a kormányzati negyed épülése miatt. 

• MTESZ gazdasági helyzete késélen táncol. A MTESZ vagyona jelentős 
részben ingatlanokban fekszik, amely nagyrészt KVI-tól kapott vagyon, mely 
szerint ha a MTESZ 15 éven belül elidegeníti ingatlanát, minimum az érték 
50%-ért másik ingatlant kell vásárolni. A tulajdoni helyzet sem túl tiszta, de 
rendeződni látszik. A MTESZ új főigazgatója aktívan dolgozik azon, hogy a 
közel 600 MFt-os tartozást rendezze. Ez a két fő épület eladásával látszik 
rendezhetővé. 

• MEE szempont: 6,1% osztatlan de meghatározott értékű vagyonunk van a 
MTESZ-ben (61 MFt). Ennek a pénzé tétele elég megfoghatatlan. Mi 
függetlenül mozoghatunk a MTESZ-től. 



• Előre láthatóan megtakarítást nem fogunk elérni költözéssel viszont a MTESZ 
képlékeny helyzete miatt döntenünk kell! 2-3 MFt-os éves plusz költséggel 
bármikor el tudunk helyezkedni bárhol. Első körben a Fő utcai székházat 
akarják eladni és rá 1,5 évvel jöhet csak a Kossuth téren lévő épület. 

o Szilágyi András javaslata: MVM most építkezik. Jövő ősszel lesz 
beköltözhető. Római fürdőnél lesz az új székházuk. MAVIR-nak a II. 
kerületi Medve utcában van irodája. 

o Kiss Kálmán javaslata: Vizsgáljuk meg az Elektrotechnikai Múzeumba 
költözés lehetőségét. Amúgy az „A” kategóriás irodaházat, de kisebb 
területen javasolja.  

o Kovács András hozzátette: MTESZ-nek az utolsó esélye van. Ha nem 
áll egyenesbe gazdálkodása, felszámolást is indíthatnak ellene. A 
Neumann János Társaság kilépett a MTESZ-ből. 5-15 MFt között ment 
az alku és végül 9 MFt-ban maradtak. Mi sem tudnánk a 61 MFt-ot 
érvényesíteni. Pillanatnyilag nincs nagy hajtóerő a távozásunkra, ezért 
nem kell elhamarkodott döntést hozni. Véleménye szerint a 
megközelíthetőség elsőrendű szempont. Javasolja, hogy ma arról 
döntsünk, hogy tovább menjünk vagy sem. Ha menni kell, legyen egy 
élő verziónk.  

o Dervarics Attila hozzátette, hogy spórolni ezen nem tudunk. Ha úgy 
alakul, hogy meg kell válnunk a MTESZ-től hát váljunk meg tőlük. 
Kulcskérdés, hogy 5 éves távlatban mekkora helyre van szükségünk. A 
legkisebb kockázatot a bérlés jelenti. 

o Dr. Vajda István: Múzeumot támogatja. 
 
Hatodik napirendi pontként Kovács András ismertette az Egyesületi Elnökség 
2007. 2. félévi munkatervének pontosítását. 

• A november 30. december 1-i OET a Szeged Forrás hotelben lesz. 
• 2008-as év tervezését szeptemberben elindítjuk és a dec. 12i EE 

jóváhagyhatja. 
• Dr. Vajda István ismertette őszi rendezvényüket az SzTB részéről: „doktor 

jelölti fórum”. Azok a fiatalok, akik közel állnak a doktori cím megszerzéséhez 
bemutatnák az egyesületnek. „Műhely” jelleggel történne egy egynapos 
rendezvény október-november környékén. Most 10-20 főt lát résztvevőnek. A 
műegyetem adhat helyszínt. 100-150 eFt-os költséget jelentene. 
Hozzájárulással együtt 250 eFt lehet.  

• Kovács András ismertette lehetséges bevételes konferenciák 
megszervezésének szándékát október-novemberben.  

• Dr Vajda István jelezte, hogy szeptemberben a megújulási program rá eső 
részét az elnökség elé kívánja hozni bemutatásra. 

• Kovács András hozzátette, hogy a megújulási program haladásáról 
folyamatosan tájékoztatni kell a tagságot (honlap, Elektrotechnika). 

 
Hetedik napirendi pontként Kovács András tájékoztatót adott az 54. vándorgyűlés 
előkészítésének helyzetéről.    

• Jelenleg több mint 300 fő jelentkezett már. A megállapodás Club Tihannyal 
létrejött. Kulturális programot szerveztünk az Apátságba. 

30/2007 véglegesíteni kell 3 előadás címét a plenáris ülésre, és ezeket el kell küldeni 
az érintetteknek. A javaslatot az Elnökség egyhangúan elfogadta. 



 
Egyebek: 

• Kovács András ismertette a MEE bizottságok és delegálások felülvizsgálatát: 
Neveket és a megbízatásokat kell végignézni, EE dönt a bizottsági tagok 
módosításáról. Az új díjbizottságok nézzék át a díjazással kapcsolatos 
szabályozást, és ha van módosítási javaslat, azt tegyék meg az OET-ig, ahol 
vitára bocsátjuk. 

• Szedlacsek Ferenc kéri az Elnökségtől, hogy a MEE tagok támogassák az 
Energetikai Kiadó által megjelentetett „a Magyar Elektrotechnika Nagy 
Felfedezései” könyvet és CD-t azzal, hogy megveszik a könyvet melyből a 
MEE tagok 20% kedvezményt kapnak. Kovács András jelezte, hogy a 
javaslatot felrakjuk a honlapra. 

• Kovács András ismertette, hogy Lernyei Péterrel nyugdíjba vonulásával 
kapcsolatban, a hivatalos átadás átvétel rendben megtörtént. 

31/2007 Kovács András ismertette a Villamos Gép-Készülék és Berendezés 
szakosztály javaslatát: Horváth Zsoltot GB tagságra, Koller Lászlót SZTB tagságra.  
Az Elnökség mindkét javaslatot egyhangúlag elfogadta. 

• MTESZ megyei képviselők kijelölése. Kovács András levelet ír a régiók felé, 
hogy jelöljék ki megyei képviselőjüket a helyi MTESZ-be. Június 12-ig kéri, 
hogy tegyünk javaslatokat a delegáltakra. 

• Turi Gábor ismertette a Miss Universitas sikeres megrendezését, mely 
országos megjelenésre tett szert. Továbbá elmondta, hogy a Nemzetközi 
Energetikai Konferencia 80 fiatal külföldi szakember részvételével sikeresen 
lezajlott. Dr. Vajda István hiányolta a MEE aktívabb támogatását. Turi Gábor 
hozzátette, hogy a kapott támogatási keretből lehívtak és az Elektrotechnikába 
fognak írni róla. Schachinger Tamás hozzátette, hogy miért nem automatikus, 
ha van egy nyilvános rendezvénye bármely MEE szervezetnek vagy 
társaságnak, hogy ott a MEE kommunikációs szinten megjelenik. Kovács 
András hozzátette, hogy a MEE arculat egységesítése már folyik. Ebbe be is 
vonhatjuk Schachinger Tamás javaslatát. Vándorgyűlésig valamit be kell 
mutatnunk. 

• Szedlacsek Ferenc jelezte, hogy az energia fogyasztók lapja 20 000 
példányban jelenik meg ahol A4 méretben lehetősége van az egyesületnek 
megjelenítésre. 

• Tóth Péterné bejelentette, hogy a Vándorgyűlésre elkészítjük az 
Elektrotechnika 100 éves plakátot, amelyre a pártoló cégektől támogatást 
kapunk. ElektroSalon költsége a tervezett kereten belül teljesült és volt 
megfelelő sajtó visszhangja is. 

Budapest, 2007. július 10. 

Összeállította:       Jóváhagyta: 
 

 

Günthner Attila       Kovács András 
Irodavezető       főtitkár 
 



 
 
 


